

# ÍNDICE HISTÓRICO ESPAÑOL



ISSN: 0537-3522

CEHI- Universitat de Barcelona (desembre 2020)



**CHAREYRE, Philippe; DURAND, Stéphane (coord.). *Les assemblées d'états à l'époque moderne.* Toulouse: Éditions du Privat, 2018. Annales du Midi, tome 130, n. 302. 242 pàgs. [15,50 x 24].**

El volum recull quatre treballs que van acompanyats d'una presentació i versa sobre les assemblees que es van portar a terme a aquesta zona de Provença durant l'edat moderna. S'inicia amb un resum de les publicacions més destacades que s'han realitzat durant els darrers trenta anys. Com va ser la trajectòria col·lectiva d'aquestes institucions?. Les quatre contribucions aporten una visió diferent del tema relatiu a la història de les assemblees, de totes maneres se centren en l'etapa de finals del s. XVII i el s. XVIII i perfilan les negociacions que aquestes institucions havien de fer amb el poder reial. S'observa com a referent les assemblees que es van fer a Navarra i el País Vasc, ja que serveixen de model per defensar l'interès col·lectiu. Tema que es tractat a l'article de Bertrand AUGÉ.

De fet, Ekaterina MARTEMYANOVA descriu des d'una perspectiva diferent la circulació d'informacions entre Versalles i Provença, i mostra que no hi havia un sistema de centralització monàrquica -com se sol creure-, per mitjà de la qual aquesta província rebia directament les ordres del rei. Els epitolaris que es van redactar entre el poder o assemblea de Provença i la cort han permès a l'autora comprendre la situació.

Stéphane DURAND es refereix al Languedoc per revisar la relació conflictiva que hi havia entre el monarca i l'assemblea. Es mostra com aquesta es resistia als mandats procedents del rei.

Françoise MOREIL tracta sobre les modalitats d'assemblea que hi havia al principat d'Orange. Els seus aspectes i la zona són menys coneguts, si bé va patir les annexions franceses i va haver d'assumir ordres de la Corona.

En conjunt, els treballs aporten uns coneixements sobre les deliberaciones que es feien a les assemblees i mostren l'estructura política i com es desenvolupaven les negociacions durant aquella etapa històrica.

IHE  
(Secretaria de la revista)

*Traducción de la reseña anterior:*

El volum recoge cuatro trabajos que van acompañados de una presentación y versa sobre las assembleas que se llevaron a cabo en la zona de Provenza durante la edad

# ÍNDICE HISTÓRICO ESPAÑOL



ISSN: 0537-3522

CEHI- Universitat de Barcelona (desembre 2020)

moderna. Se inicia con un resumen de las publicaciones más destacadas que se han realizado durante los últimos treinta años. ¿Cómo fue la trayectoria colectiva de estas instituciones?. Las cuatro contribuciones aportan una visión diferente del tema relativo a la historia de las asambleas; de todos modos se centran en la etapa de finales del s. XVII y el s. XVIII, y perfilan las negociaciones que estas instituciones tenían que realizar con el poder real. Se observa como referente las asambleas que se realizaron en Navarra y el País Vasco, ya que sirven de modelo para defender el interés colectivo. El tema es tratado en un artículo de Bertrand AUGÉ.

De hecho, Ekaterina MARTEMYANOVA describe desde una perspectiva diferente la circulación de informaciones entre Versalles y Provenza, y muestra que no había un sistema de centralización monárquica -como se suele creer-, por medio del cual esta provincia recibía directamente las órdenes del rey. Los epistolarios que se redactaron entre el poder o asamblea de Provenza y la corte han permitido a la autora comprender la situación.

Stéphane DURAND se refiere a Languedoc para revisar la relación conflictiva que había entre el monarca y la asamblea. Además, esta muestra como la misma se resistía a los mandatos procedentes del rey.

Françoise MOREIL trata sobre las modalidades de asamblea que había en el principado de Orange. Algunos aspectos y la zona son menos conocidos, si bien padeció las anexiones francesas y tuvo que asumir órdenes de la Corona.

En conjunto, los trabajos aportan unos conocimientos sobre las deliberaciones que se hacían en las asambleas y muestran la estructura política y como se desarrollaban las negociaciones durante aquella etapa histórica.

IHE  
(Secretaría de la revista)